

行政法学研究

ADMINISTRATIVE LAW REVIEW

主办：中国政法大学

主管：中华人民共和国教育部

1
2016

双月刊 总第95期

2016.1

行政法学研究（总第95期）

《行政法学研究》杂志社

目 录

出版日期：1 月 15 日
2016 年第 1 期(总第 95 期)

行政法学会研究会年会专栏：行政法学与加快法治政府建设

政府信息公开主体的重构

——以“三张清单”制度为路径 孟鸿志，张 彧 (3)

非行政许可审批司法审查问题研究 程 琥 (14)

跨国公司如何影响中国行政规制政策 宋华琳 (25)

公众参与在行政决策生成中的角色重考 骆梅英，赵高旭 (34)

行政法学与加快法治政府建设

——中国行政法学会研究会 2015 年年会综述 张 力 (46)

专 论

行政区划变更的法治问题 马怀德 (57)

论作为行政执行罚的“加处罚款”

——基于《中华人民共和国行政强制法》 胡建淼 (65)

诉权告知与行政诉讼起诉期限

——基于裁判文书的规范分析 黄润秋 (84)

我国当代行政法治变迁的特色、反思与前瞻 崔俊杰 (94)

法律时评

政府购买公共服务范围研究

——基于规范性文件的分析与思考 付士成，李 昂 (107)

共享经济的法律规制问题

——以互联网专车为例 彭 岳 (117)

行政法制比较研究

论台湾地区法学教育的沿革与改革 刘宗德，孙铭宗 (132)

ADMINISTRATIVE LAW REVIEW

No. 1 2016(General No. 95)

Head of the Editing Committee: YING Song-nian

Editor-in-chief: MA Huai-de Associate Editor-in-chief: LIU Xin

Contents

Reconstruction of the Subject of Government Information Publicity

——Based on the ‘Three Lists’ System MENG Hong-zhi, ZHANG Yu (3)

Research on Judicial Review of Non-licensing Approval

..... CHENG Hu (14)

How Multinational Corporations Influence Chinese Governmental Regulatory Policy

..... SONG Hua-lin (25)

Reexamination of Public Participation in Decision-making

..... LUO Mei-ying, ZHAO Gao-xu (34)

Administrative Law and Accelerating the Construction of Law-abiding

——Government: Summarization of 2015 Conference of Administrative Law Association

..... ZHANG Li (46)

Legal Problems on Alteration of Administrative Divisions

..... MA Huai-de (57)

On Additional Fine as a Pecuniary Sanction for Specific Performance

——Based on Normative Analysis of Administrative Compulsion Law

..... HU Jian-miao (65)

The Notification of Litigation Right and Action Limitation in Administrative Litigation

——Based on Normative Analysis of Written Judgments

..... HUANG Jian-qiu (84)

Rule of Administrative Law in Modern China: Its Characteristics, Introspection and Prospect

..... CUI Jun-jie (94)

Research on the Scope of Government Purchase of Public Services

——Based on the Analysis of Normative Documents

..... FU Shi-cheng, LI Ang (107)

The Legal Regulation of Sharing Economy

——A Case Study on Internet Chauffeured Car Service PENG Yue (117)

Legal Education in Taiwan: Historical Evolution and Reformation

..... LIU Zong-de, CHENG Ming-xiu (132)